
Mondelinge vragen fractie SP voor PS van 11 juni 2018 

 

 

In de nacht van 4 juni op 5 juni 2018 (om 01.01 uur op 5 juni) werd het dorp Warder, gemeente 

Edam-Volendam, getroffen door een aardbeving met een magnitude van 2.5 op de Schaal van 

Richter. Omdat het epicentrum van de aardbeving zich op drie kilometer diepte bevond gaan wij 

ervan uit dat de aardbeving vrijwel zeker werd veroorzaakt door gaswinning in het  

Middeliegasveld. Het KNMI, bij monde van seismograaf Läslo Evers, acht het dan ook zeer 

waarschijnlijk dat de beving is veroorzaakt door gaswinning. In 2015 en 2017 werden twee extra 

boortorens in het gebied geplaatst en twee extra putten geboord, dit om nog meer gas te winnen  

uit dit kleine gasveld, waaruit al sedert de jaren zestig van de vorige eeuw gas gewonnen wordt. 

In de provincie Groningen heeft de gaswinning al voor veel aardbevingen, de daarbij behorende 

onveiligheid en onoverkomelijke problemen gezorgd. NAM-bazen Gerald Schotman en Anton  

Broers lieten aan het NRC weten dat zij de kleine velden van groot belang achten voor de 

toekomst van het bedrijf. “Waar NAM altijd vooral Groningen en pas daarna de kleine velden was, 

zou ik dat nu eigenlijk willen omdraaien”, aldus Schotman. De kleine gasvelden buiten Groningen, 

zoals Middelie, vallen dan ook niet onder het kabinetsbesluit om in 2030 een einde te maken aan 

de gaswinning. 

 

Daarom stelt de SP nu de volgende vragen: 

 

1. Bent u met de SP van mening dat deze aardbeving verontrustend is? Kunt u zich voorstellen 

dat de bewoners onmiddellijk de link legden met "Groningen"? 

 

2. Uit de antwoorden op SP-vragen van januari jl. Werd duidelijk dat de rol van de provincie 

minimaal is: slechts adviserend, maar dat u wel steeds aandacht heeft gevraagd voor 

omgevingsmanagement. In hoeverre vindt u dat in dit geval het omgevingsmanagement 

afdoende is geweest? Heeft u daarover contact opgenomen met "Het Rijk"? Wat is daar  

uitgekomen? Bijvoorbeeld of er schade aan gebouwen is opgetreden en in hoeverre de 

bewoners van informatie zijn voorzien. 

 

3. Kunt u - in het kader van uw adviserende rol - er bij de landelijke instanties op aandringen dat 

het in ieder geval verstandig is om het aantal meetpunten uit te breiden en in de omgeving 

van de kleine aardgasvelden een nulmeting te doen bij gebouwen? 

 

4. De kleine velden zijn buiten het kabinetsbesluit gevallen om te stoppen met gaswinning. Bent 

u het met de SP eens dat in feite ook in de kleine gasvelden de winning moet stoppen. Niet 

alleen vanuit het veiligheidsrisico, maar ook vanuit milieuaspect? 

 


